
Zápisnica 
z druhého riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Lužiankach, konané  

dňa 18. júna 2010 o 16.30 hod. na Obecnom úrade v Lužiankach 
_________________________________________________________________________ 

 
 
Prítomní: Ing. Dušan Spáč, Ing. Boris Szorád, Ivan Behúl, Ing. Jozef Lauko, 
             Ing. Stanislav Beňo, Jozef Bojda, Jozef Pagačovič, Marián Humenský, 
                Ing. Marián Vrabec  
 
 
 Starosta obce privítal prítomných poslancov a skonštatoval, že prítomní poslanci sú 
v nadpolovičnej väčšine a sú uznášania schopní. Poslanci OZ jednohlasne odsúhlasili 
overovateľov zápisnice v zložení: Ing. Dušan Spáč, Ing. Boris Szorád. Zároveň jednohlasne 
odsúhlasili členov návrhovej komisie v zložení: Jozef Pagačovič, Ing. Marián Vrabec, Marián 
Humenský. Ing. Spáč navrhol, aby rokovanie Obecného zastupiteľstva v Lužiankach trvalo do 
21.30 hod. (všetci za). Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach schválilo program druhého 
riadneho zasadnutia OZ (všetci za). 
 

Ing. Szorád uviedol, že je potrebné v čo najkratšom čase riešiť spolu s odborníkmi  
nevyhovujúci stav na rieke Radošinke, nakoľko hrádza nie je dostatočne pevná a v zlom stave 
sú na niektorých miestach aj múriky popri uvedenej rieke. Starosta obce uviedol, že už vyzval 
kompetentné orgány, ale zatiaľ nedostal od nich žiadne vyjadrenie. Ing. Szorád ďalej 
poukázal na nedostatočnú pripravenosť obecného úradu na čele so starostom obce pri riešení 
protipovodňových opatrení. V deň, keď kulminovala rieka Nitra a potok Radošinka, „pričom 
bol vyhlásený tretí povodňový stupeň“, starosta obce nevykonával žiadne predbežné 
opatrenia. Nebol zabezpečený piesok, neboli zabezpečené vrecia, nefungovala žiadna 
koordinácia s obecným zastupiteľstvom. Tento stav začal riešiť starosta obce až o 21.00 hod., 
kedy už bola tma a hrozilo pretrhnutie hrádze. Starosta obce k tvrdeniu Ing. Szoráda uviedol, 
že sa nezakladá na pravde. Je to len jeho názor na situáciu. Od vyhlásenia mimoriadnej 
situácie, až po odvolanie mimoriadnej situácie  na základe § 13, ods. 2 zákona NR SR  
č. 42/1994 Z.z. o civilnej ochrane obyvateľstva v znení neskorších predpisov  bol odborom 
civilnej ochrany a krízového riadenia, povodňovou komisiou pri obvodnom úrade ako aj 
určenými zamestnancami pre riadenie Dolnej Nitry stav hladiny riek  kontrolovaný 
a monitorovaný. Spätne nás kompetentné orgány informovali o stúpajúcej, alebo klesajúcej 
hladine riek. Obec konala v zmysle pokynov uvedených inštitúcií. Ing. Vrabec navrhol, aby 
starosta obce navštívil kompetentné orgány a dohodol ich stretnutie s poslancami OZ. 
  V informatívnej správe starosta obce informoval o nedávnom kritickom stave hladín 
riek Radošinka a Nitra. Bolo ohrozených päť miest, pri Kyneckom potoku, na Korytovskej 
ceste, Nejedlého ulica,  pri Kamennom moste a najkritickejšia situácia  bola na križovatke ulíc 
Venušina a Radošinská. Zároveň poďakoval všetkým, ktorí prišli po výzve v miestnom 
rozhlase pomáhať pri tejto živelnej pohrome. Starosta obce informoval prítomných 
o spoločenských akciách, ktoré sa uskutočnili v poslednom období, a to: Stavanie mája, Deň 
matiek, bola posvätená novopostavená kaplnka v areáli fy Tekmar, ktorú dal na vlastné 
náklady postaviť konateľ uvedenej fy Ing. Nitray, CSc. Ďalšími akciami boli v mesiaci máj 
Sv. Florián, ktorú usporiadal Dobrovoľný hasičský zbor v Lužiankach. Starosta obce ďalej 
informoval o stave lipy v areále kostola, ktorú susedia žiadajú opíliť. Štátna ochrana prírody 
a príslušné orgány sú proti jej opíleniu, nakoľko lipa má vysokú spoločenskú hodnotu. 
Uvedený orgán odporučil lipu zošróbovať, aby sa nerozčesla. V súčastnosti sa zameriava od 
k.ú. Nitra až po Korytovskú ulicu miestna komunikácie, následne bude zameraná 
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Ciolkovského ulica. Na Vodárenskej ulici je skolaudovaný plynovod, vodovod je  v štádiu 
kolaudácie. Rieši sa kanalizácia, je vypracovaná PD, kanalizácia by mala dvakrát križovať 
rieku Nitra.  
 
 Náčelník obecnej polície Zbislav Oťapka informoval poslancov OZ o práci obecnej 
polície od 01.04.2010 do 18.06.2010. Príslušníci obecnej polície mali spočiatku len denné 
služby, následne pribudli aj poobedné služby a v súčasnosti sú realizované aj nočné služby. 
Náčelník obecnej polície informoval o petícii proti obecnej  policajtke Eve Ostertágovej. Dňa 
02.06.2010 boli prizvaní piati občania, ktorí petíciu podpísali, boli oboznámení, že petícia 
nespĺňa náležitosti a do 11.06.2010 mali petíciu doplniť. Dodnes sa tak nestalo. Náčelník 
obecnej polície ďalej informoval o priestupkoch, ktoré obecná polícia riešila. 
 
 Jozef Pagačovič predniesol kontrolnú správu o plnení uznesení. 

 
Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie stanovisko hlavného kontrolóra 

obce k záverečnému účtu obce za rok 2009. Po prerokovaní záverečného účtu za rok 2009 
tento schválilo (všetci za). Obecné  zastupiteľstvo schválilo previesť do rezervného fondu 
sumu 18 762,- €, čo je 10% podiel prebytku hospodárenie obce za rok 2009 (všetci za). 
 
 Od 18.15 hod. do 18.25 hod. bola prestávka. V čase prestávky sa ospravedlnil Marián 
Humenský a odišiel z rokovania OZ v Lužiankach. 
 
 Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie analýzu kontrolnej činnosti za 
rok 2009 (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie správu z následných 
finančných kontrol použitia dotácii z rozpočtu obce za rok 2009 (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie informatívnu správu o priebehu 
a výsledkoch inventarizácie majetku obce za rok 2009 (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie správu auditora o overení 
účtovnej závierky a výročnej správy za rok 2009 aditorom (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach  vzalo na vedomie stanovisko hlavného 
kontrolóra obce k plneniu rozpočtu obce za prvý štvrťrok  2010 (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach vzalo na vedomie zákon č.102/2010 Z.z. 
o Obecnom zriadení, ktorý dopĺňa zákon SNR č. 369/1990 Z.z.v znení neskorších predpisov 
a o zmene a doplnení niektorých zákonov.  

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo žiadosť ZŠ s MŠ v Lužiankach 
o poskytnutie dotácie na nedoplatok plynu a poskytnutie dotácie vo výške 5 068,07 € 
schválilo (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo žiadosť ZŠ s MŠ v Lužiankach 
o využitie priestorov v bývalom relaxačnom centre Harmony, ktorý by chcela p. riaditeľka ZŠ 
s MŠ v Lužiankach využiť pre infromačnú techniku, jazykové laboratórium, knižnicu a na hru 
na klavíri a gitaru. Nakoľko sa tieto priestory nedostatočne vykurovali, Ing. Beňo navrhol, 
aby sa rozšírili čo do počtu vykurovacie telesá. Ivan Behúl, chcel vedieť, ako sa zmení počet 
žiakov v budúcom školskom roku. Mgr. Soňa Kochanská uviedla, že počet žiakov bude 
v budúcom školskom roku na takej istej úrovni ako v tomto školskom roku. OZ v Lužiankach 
odporučilo po predložení variantného riešenia vykurovania zaradiť uvedenú žiadosť ZŠ s MŠ 
v Lužiankach do plánu investičných akcií (všetci za). 
 
 Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo žiadosť Ing. Brigity Tarinovej 
o odpustenie nájomného za relaxačné centrum Harmony vo výške 1232,66 €. Ing. Spáč 
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navrhol, aby bola táto čiastka odpustená celá za podmienky, že sa Ing. Tarinová z priestorov 
školy vysťahuje do 30. 06. 2010. Za tento návrh hlasovali Ing. Spáč, Ivan Behúl, Jozef 
Pagačovič, proti boli Ing. Szorád, Ing Beňo, Ing. Lauko, Jozef Bojda, Ing. Vrabec. Za návrh 
odpustiť Ing. Tarinovej 50% zo sumy 1232,66 €  čo predstavuje 616,33 € s podmienkou 
vysťahovania do 30. 06. 2010 hlasovali Ing. Szorád, Ing. Beňo, Ing. Lauko, Jozef Bojda, Ing. 
Vrabec, proti boli Ing Spáč, Ivan Behúl, Jozef Pagačovič. 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo a zvolilo na velebné obdobie rokov 
2010-2014 ako prísediacich pre Okresný súd v Nitre nasledovných občanov: Vladimír Slávik, 
Eva Čentéšová, Ing. Dagmar Jančiová, Ing. Klaudia Hunková (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo a schválilo zakúpenie dvoch 
informačných tabúľ na cintoríny. Zároveň schválilo finančnú čiastku 10,-€/rok ako úhradu za 
umiestnenie inzercie (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo a schválilo VZN č.1/2010 
 „O dodržiavaní verejného poriadku a čistoty v obci“ (všetci prítomní poslanci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo „Zásady odmeňovania poslancov, 
zástupcu starostu obce, členov rady, predsedov a členov komisií Obce Lužianky“. Ing. Beňo 
navrhol v uvedených zásadách zameniť bod c za bod d. Za tento návrh hlasovali Ing. Beňo, 
ostatní boli proti. Poslanci OZ schválili predložený návrh zásad odmeňovania bezo zmien 
(proti Ing. Beňo, ostaní za návrh)  

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo zámer fy ENVI-GEOS Nitra, s.r.o, 
Lužianky zriadiť biostanicu. Ing. Beňo uviedol, že podá písomné pripomienky, nakoľko 
niektoré údaje v zámere sú nepravdivé. Obecné zastupiteľstvo poverilo starostu obce vydať  
súhlasné stanovisko so zapracovaním pripomienok k zriadeniu biostanice, ktorá bude 
umiestnená v priestoroch fy ENVI-GEOS Nitra, Korytovská 20, Lužianky (všetci za).  

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo a schválilo zakúpenie dvoch 
bicyklov pre potreby obecnej polície vo výške cca 500,-€ za jeden bicykel (všetci za). 

Obecné zastupiteľstvo v Lužiankach prerokovalo a schválilo financovanie projektu 
„Revitalizácie centra obce Lužianky“ vo výške 5% z celkových oprávnených nákladov 
829 094,79 €  (všetci za). OZ v Lužiankach  prerokovalo a schválilo financovanie projektu 
„Revitalizácie centra obce Lužianky“z vlastných zdrojov obce na úhradu všetkých 
neoprávnených výdavkov projektu vo výške 10 000,- € (všetci za).  

V diskusii vystúpil Ing. Jozef Šabo, ktorý v požiadal poslancov OZ v Lužiankach, aby 
rokovali s kompetentnými orgánmi, ktoré by vyriešili stav hrádze. Hrádza je prerezaná 
vodovodom a v tom mieste môže prísť k pretrhnutiu hrádze. 
 Starosta obce  poďakoval prítomným za účasť a nakoľko neboli prebraté všetky body 
programu druhého riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Lužiankach, zvolal 
následné zasadnutie na 21. 06. 2010 o 17.00 hod. 
 
 
 
Overovatelia: 
   _________________   _________________ 
     Ing. Dušan Spáč      Ing. Boris Szorád 
 
 
 
 
 
Zapísala: Renáta Bírová 


